



**UNIVERSITY GRANTS COMMISSION  
NET BUREAU**

Subject: **CHINESE**

Code No.: 32

**SYLLABUS**

**Unit-1 Language and Script [汉语与汉字]**

Characteristics of Chinese language/ Dialects/ Phonetic transcriptions / Evolution and development/ Classifications / Reforms of Chinese script, etc.

汉语的特点 / 方言 / 注音法 / 汉字产生、形体演过程 / 构造方式 / 文字改革等

**Unit-2 Modern Chinese Grammar [现代汉语语法]**

Parts of speech / Syntax / Types of sentence / Semantics / Figure of speech / Idioms and phrases, etc.

词类 / 句法 / 句类 / 语义 / 比喻 / 成语

**Unit-3 Chinese Literature: Pre Qin Period to 1919 [中国文学：先秦时代-1919年]**

Process and course of literary development / Different literary genres / Literary figures and their representative works

文学发展的基本过程 / 各种文学体裁 / 重要文学家与其代表作品

**Unit-4 Chinese Literature: 1919 to 1949 [中国文学：1919-1949年]**

Process and course of literary development / New literature movement / Literary trends and debate / Literary societies and schools / Different literary genres / Literary figures and their representative works

文学发展的基本过程 / 新文学运动 / 文学主体与辩论 / 文社与文学派 / 各种文学体裁 / 主要文学家与其代表作品

**Unit-5 Chinese Literature: 1949 to present day [中国文学：1949年-今日]**

Process and course of literary development in the New Period / Different literary trends / Literary theories, techniques and debate / Literary figures and their representative works

新时期文学发展过程 / 各种文学思潮 / 文学理论、技术与评论 / 主要文学家与其代表作品

**Unit- 6 Culture and Tradition [中国文化与传统]**

Land and people / Festivals / Customs and practices / Art and crafts / Popular culture / Folk culture, etc.

地理与人民 / 节日 / 风俗习惯 / 工艺美术 / 大众文化 / 民间文化等

**Unit-7 Civilization, History and Philosophical Thoughts [文明、历史、哲学思想]**

Prehistory / Events and figures from ancient, modern and contemporary history / Different schools of thought

远古时期 / 古代、现代、当代历史人物与事件 / 各种哲学思想

**Unit-8 India-China Relations [印-中关系]**

Civilizational dialogue / Socio-economic-political and cultural interaction in the modern period

文明交流与对话 / 近现代当代社会、经济、政治、文化交流

**Unit-9 Socio-Economic-Political Development in the People's Republic of China [中华人民共和国的社会、经济、政治发展]**

Political movements / Social transformation / Economic policies and change / Prominent personalities / Theoretical concepts and ideas, etc.

政治运动 / 社会转变 / 经济政策与变化 / 主要人物 / 理论概念与思想

**Unit-10 International Relations and Current Affairs [国际关系与时事]**

Milestones in international relations / Participation in regional and international organizations / Leadership and policy changes / Recent ideas and innovations / Achievement in various fields (such as culture, sports, science and technology, etc.)

国际关系的里程碑 / 国际与地区组织的参与 / 领导人变更与政策变化 / 今日新概念与创新 / 各个领域的成就（文化、体育、科技等）